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تمام بازاره��ا حالت انتظار دارن��د در حالي كه خي��ل عظيم بيكاران 
در دنبال كار هس��تند، وضعيت س��كون در اقتصاد باعث شده  دربه 
حتي خريد و فروش در اكث��ر بازارها به رك��ودي عميق تر فرو روند، 
حتي پيش بيني مي شود آمار واردات كشور نيز در فصل بهار 94 هم 

روندي كاهشي يابد. 
 از يك سو بورس منتظر توافقات و تعيين نرخ سود است و از سوي ديگر 
بازار مسكن مي رود تا حداقل تحركات خود را تا تيرماه متوقف كند و 
اتحاديه هاي صنفي نيز در گفت وگو با رسانه ها خبر از كسادي مدت دار 
بازارهايشان مي دهند. در چنين شرايطي حتي بعيد نيست تورم در ماه 
خرداد نيز در صورت نبود خبرهاي خارجي به زير 10 درصد برسد با اين 
حال آيا اينها نشانه هاي حال خوب اقتصاد است، آيا مردم از اين عملكرد 

دولت در اقتصاد راضي خواهند بود؟ 
آيا حالت بي تحركي و رخوت اقتصاد تا تيرماه مي تواند باز هم كارنامه اي 
مثبت تلقي ش��ود و آيا در ص��ورت مثبت بودن تم��ام نتايج مذاكرات 

وضعيت اقتصاد به سرعت روبهبود خواهد بود؟ 
 پاسخ بي ترديد منفي اس��ت، لذا بايد در اين باره چاره اي انديشيد كه 
مي توان راهكارها را درسال جاري به دو س��طح قبل از تيرماه و بعد از 
تيرماه تقسيم كرد. بديهي است با توجه به فرار بودن سرمايه ها نقش 

دولت در اين دو مقطع متفاوت، قابل تأمل و كليدي است. 
در مقطع دو ماه پيش رو از آنجا كه دولت قادر به تحريك مؤثر تقاضا 
يا حتي عرضه در بازارهاي مختلف نيست، لذا بايد با تخصيص بيشتر 
بودجه به فعاليت هاي عمراني و طرح هايي مانند تحرك بخش تقاضا 
كه در وزارت صنعت دنبال مي ش��ود به س��رعت اقتصاد مريض را تا 
تيرماه بكشاند و دراين ميان با كاهش احتمالي نرخ تورم، براي تحريك 
بازار مالي،  حداقل كاهش دو درصدي نرخ س��ود بانكي را اعمال كند 
و بعد از تيرماه نيز بديهي اس��ت كه با دو حالت كاملًا متفاوت روبه رو 

خواهد بود. 
 از يك سو ممكن است نتايج منفي باشد كه لابد دولت بايد ها و كارهاي 
زيادي را بايد در دس��تور كار قرار دهد. اهم اين كارها،  حذف سريع تر 
يارانه ثروتمندان،  افزايش احتمالي قيمت سوخت يا كاهش سهميه ها 
و... اس��ت و در س��وي ديگر با توافق حاصله كافي اس��ت ت��ا به تحقق 

شعارهاي خود عمل كند. 
يعني دولت پس از توافق و دسترس��ي به منابع خارج از كشور به جاي 
تكرار عملكرد دوران رياس��ت جمه��وري دولت هاي نه��م و دهم در 
پول پاش��ي هاي بدون ضابطه در جامعه با تقويت صندوق توسعه ملي 
و بررسي كارشناس��انه و دقيق به التيام دردهاي بخش واقعي اقتصاد 
)توليد و صنعت( بپردازد. آن هم نه ب��ا تعريف پروژه هاي جديد زمانبر 
كه با واگذاري سريع پروژه هاي ناقص داراي توجيه به بخش خصوصي. 
همچنين دولت بايد از تعريف بخش جديد خصوصي وابسته به فاميل ها 
و آقازاده ها پرهيز كرده و پروژه هاي بر زمين مانده با توجيه اقتصادي را 

با سرعت بيشتر به سرانجام برساند. 
 در واقع بعد از رفع تحريم ها دولت بايد به جاي »بايد ها« و طرح هايي 
كه مس��تقيماً دولت در آن نقش آفريني دارد به »نبايدها« بيشتر 
تكيه كند و اجازه دهد اقتصاد مقاومتي با تقويت بخش خصوصي 
محقق شود و اقتصاد در مسير اصلي خود طي طريق كرده و بخش 

خصوصي نقش آفريني اش را بازيابي كند.

 اولين المپياد سبدگرداني دانشجويان كشور 
برگزار مي شود 

نخبه هاي جوان به بورس مي روند

 به منظور شناس�ايي و حمايت از دانش�جويان نخبه رش�ته هاي 
مالي،  حسابداري و اقتصاد با ش�رايط ورود به بورس اولين المپياد 
س�بد گرداني دانش�جويان كش�ور با همت ش�ركت بورس اوراق 
به�ادار تهران،  ش�ركت فراب�ورس،  بنيادمس�تضعفان،  ش�ركت 
كارگزاري بهگزين و دانشگاه هاي مطرح كش�ور برگزار مي شود. 

         
 به گ��زارش »ج��وان« به��زاد كل��كار مدير عام��ل ش��ركت مالي و 
سرمايه گذاري سينا در يك نشست خبري با بيان اين مطلب گفت: با 
توجه به كمبود مهارت فارغ التحصيلان دانشگاهي براي ورود به بازار 
كار به خصوص در رشته هاي علوم انساني هلدينگ سرمايه گذاري سينا 
از زير مجموعه هاي بنياد مس��تضعفان اقدام به برگزاري اين المپياد 
كردكه مجموعه هاي دانشگاهي و دس��ت اندركاران بازارهاي مالي از 

اين موضوع استقبال خوبي كرده اند. 
 وي با تأكيد براي��ن نكته كه به هيچ وجه در اين ب��اره موضع انتفاعي 
دنبال نمي شود و در جهت مس��ئوليت هاي اجتماعي و ايجاد اشتغال 
چنين المپيادي را برنامه ريزي كرده ايم، گف��ت: اين المپياد به نوعي 
آموزش علمي – كاربردي واقعي است  وافراد در رقابت با يكديگر و در 
قالب آموزش هاي حين مسابقه نحوه سبد گرداني در بورس را براساس 

مؤلفه هاي اثرگذار تجربه مي كنند. 
به گفته مدير عامل شركت مادر تخصصي مالي و سرمايه گذاري سينا، 
تقويت فرهنگ سرمايه گذاري و كار آفريني با اس��تفاده از آموزش و 
توسعه مهارت هاي دانشجويان، توس��عه مهارت هاي كاربردي دانش 
مالي و س��رمايه گذاري در بين دانشجويان، توس��عه ارتباط صنعت 
و دانش��گاه در رش��ته هاي مالي و اقتصادي، حمايت اش��تغالزايي با 
شناسايي دانشجويان نخبه و مستعد و همچنين جذب و به كارگيري 
آنها در كسب و كار ها از اهداف نخس��تين دوره المپياد سبد گرداني 

دانشجويان كشور است. 
در ادامه نشست مجتبي شهبازي دبير اين المپياد اعلام كرد: تمامي 
دانشجويان رشته هاي مالي، حس��ابداري و اقتصاد، مديريت و صنايع 
دانش��گاه هاي مورد تأييد وزارت علوم و فن��اوري مي توانند با حداقل 
سرمايه 10 ميليون تومان در اين المپياد شركت كنند. اين در حالي 
اس��ت كه حمايت مالي براي دانش��جويان نخبه و برتر معرفي شده از 
واحد هاي دانشگاهي از سوي شركت كارگزاري بهگزين صورت گرفته 

و سرمايه اوليه آنها نيز پرداخت مي شود. 
 وي يادآور شد: بازده سبد گرداني افراد به صورت سه ماهه، شش ماهه 
و سالانه ارزيابي ش��ده و جوايزي نفيس در پايان هر دوره به برندگان 

سبد هاي سهام با بازدهي برتر اهدا خواهد شد. 
مجتبي ش��هبازي تصريح كرد: بر اس��اس پيش��نهاداتي كه از سوي 
دانشگاه ها ارائه شده است،  اين مسابقات به شكل تيمي و دانشگاهي 

نيز براي شناختن دانشگاه برتر در اين حوزه برگزار خواهد شد. 
وي يادآور شد: به غير از دانشجوياني كه شخصي در المپياد شركت 
مي كنند، اعتبار اوليه حداكثر يكصد نفر از متقاضيان توسط حاميان 
مالي المپياد تأمين ش��ده و علاق��ه مندان جهت كس��ب اطلاعات 
 www. olympiadbourse. com  بيش��تر مي توانند به تارنم��اي

مراجعه كنند.

مهران  ابراهيميان

طعنه ربيعي به سرمايه گذاري سنگين در پتروشيمي
سالانه به يك ميليون شغل نياز داريم

امروز براي هر شغل در پتروشيمي 2ميلياردو600 ميليون تومان هزينه مي كنيم! و ناچاريم به سمت »اشتغال بزرگ، بنگاه كوچك« برويم

   توقيف ۶۶ هزار عدد انواع لبنيات غيراستاندارد
   افزايش يك ميليون توماني قيمت پارس تندر با هماهنگي شوراي 

رقابت 
   هشدار شركت گاز درباره كمبود احتمالي گاز خانگي

   مزايده س��وم س��رخابي ها بدون حضور ش��به دولتي ها شكست 
مي خورد.

    موافقت با پرداخت 100 هزار فقره وام ۶0 ميليوني خريد مسكن
   نفت همچنان بالاي ۶5 دلار

  چگونگي حذف ثروتمندان يارانه بگير با حضور نوبخت در كميسيون 
بررسي مي شود.

   شكر همچنان وارد نمي شود.
   ايجادسامانه ثبت اعتراضات

بهناز  قاسمي

 واحد هاي كوچك مرغداري
به زودي تعطيل مي شوند 

 ماج�راي دپ�وي تخ�م مرغ ه�اي تولي�دي مرغ�داران و زي�ان 
2 ه�زار تومان�ي در هركيلو تخم م�رغ تمامي ن�دارد، اخي�راً نيز 
تخ�م مرغ ه�اي انب�اري مرغ�داران توس�ط وانتي ها در س�طح 
ش�هر ب�ه قيم�ت ش�انه اي 5 ه�زار توم�ان فروخت�ه مي ش�ود، 
البته ب�ه ن�ام تخم م�رغ چيني و ب�ا تاري�خ تولي�د خ�رداد ماه. 
به گزارش »جوان«، ص��دور بي رويه مجوز توليد م��رغ و تخم مرغ در 
سال هاي گذشته و اش��باع بازار از اين دوكالا در س��ايه نبود بازار هاي 
صادراتي موجب شده صنعت مرغداري ايران با چالش هاي جدي مواجه 
شود به طوري كه در نيمه نخست سال با رش��د توليد و كاهش تقاضا 
براي مرغ و تخم مرغ، دولت خريد تضميني مرغ را به منظور حمايت 
از توليد كنندگان انجام مي دهد، اما به دليل فس��اد پذيري تخم مرغ و 
كمبود صنايع تبديلي براي استفاده از تخم مرغ هاي مازاد بر مصرف، 
تخم مرغ از سوي دولت خريداري نمي ش��ود و در انبارها دپو مي شود. 
خبرهاي رسيده از بازار حاكي از آن است كه كاهش تقاضا و رشد توليد 
از نيمه دوم سال 93 و نبود برنامه گسترده براي صادرات اين كالا، بيش 

از سال هاي گذشته توليد كنندگان را متضرر كرد. 
در اين خصوص دبير كانون سراسري انجمن صنفي پرورش دهندگان 
مرغ تخم گذار از زي��ان 2 ه��زار توماني در هركيلو تخم مرغ س��خن 
مي گويد و معتقد اس��ت: قيمت تمام ش��ده هر كيلوگ��رم تخم مرغ 
4100 تومان است، در حالي كه هم اكنون هر كيلوگرم آن جلوي در 
مرغداري با قيمت 2200 تومان خريداري مي ش��ود. فرزاد طلاكش 
افزود: در اس��فندماه 93 هر كيلوگرم تخم مرغ جل��وي در مرغداري 
حدود 3300 تومان بود كه هم اكنون با 1100 تومان كاهش به 2200 

تومان رسيده است. 
وي ب��ا بيان اينك��ه برخ��ي مس��ئولان وزارت جهاد مي گوين��د، اگر 
توليد كنندگان تخم مرغ س��ود نمي برن��د، پس چرا به اي��ن كار ادامه 
مي دهند، گفت: مرغدار چاره اي جز ادامه راه ندارد، چراكه در صورت 
تعطيلي واحد توليدي بلافاصله بانك به ازاي بدهي واحد مرغداري و 

اموالش را ضبط مي كند. 
دبير كانون سراس��ري انجمن صنفي پرورش دهندگان مرغ تخم گذار 
كش��ور تصريح كرد: حتي در صورت تمايل به فروش واحد مرغداري، 
خريداري براي آن وجود ندارد، زيرا توليد تخم مرغ فعاليت اقتصادي 

نيست تا كسي سرمايه خود را وارد آن كند. 
وي افزود: توليد كنندگان تخم مرغ در هر بار جوجه ريزي بايد دو سال در 

صحنه توليد باقي بمانند و تمامي نياز طيور خود را تأمين كنند. 

طلاكش در پاسخ به اين سؤال كه با اين روند آينده اين صنعت را چگونه 
ارزيابي مي كنيد، بيان داش��ت: قطعاً واحدهاي كوچك قادر به ادامه 
كار نيستند و از چرخه توليد حذف مي شوند و با كاهش توليد مطمئناً 
امنيت غذايي كش��ور به خطر مي  افتد. وي از فروش تخم مرغ با تاريخ 
توليد دو ماه آينده كه روي تخم مرغ ها حك ش��ده، اظهار بي اطلاعي 
كرد و گفت: به دليل كاهش تقا ضا مرغداران مجبورند، توليداتشان را 
به وانتي ها با قيمت پايين بفروشند كه وانتي ها نيز براي جذب مشتري، 

تخم مرغ هاي توليد داخل را به نام چيني مي فروشند. 
وي با بيان اينكه هم اكنون تعداد زيادي م��رغ پير به علت ممنوعيت 
توليد خمير مرغ در مرغداري ها انباشته ش��ده، گفت: در اين شرايط 
بايد شركت پشتيباني امور دام به صورت قطعي مرغ هاي پير يا همان 

مرغ هاي چرب را خريداري و در سرد خانه هايش نگهداري كند. 
دبيركانون سراسري انجمن صنفي پرورش دهندگان مرغ تخم گذار با 
بيان اينكه توليد جوجه بايد با حساسيت انجام شود، گفت: وزارت جهاد 
كشاورزي بايد با شركت هاي مرغ مادر متخلف به شدت برخورد كند، 
زيرا به ازاي توليد يك جوجه كه هزار تومان سود دارد 10 هزار تومان 
به كشور خسارت وارد مي شود. طلاكش تصريح كرد: حدود 8 ميليون 
قطعه مرغ بي��ش از 18 ماه در مرغداري ها به دلي��ل ممنوعيت توليد 

خمير مرغ وجود دارد. 
   صادرات تخم مرغ به روسيه صرفه اقتصادي ندارد

طلاكش در مورد صادرات تخم مرغ به روس��يه با اش��اره به اينكه 
هزينه حمل دريايي و زميني تخم مرغ به روس��يه بالاست، گفت: 
به رغم اينكه مرغ و تخم مرغ توليدي كشورمان از نظر كيفيت مورد 
استقبال روس��يه قرار گرفته اما صادرات اين محصول به روسيه از 

لحاظ اقتصادي به صرفه نيست.

افت ۱۸00 واحدي در 6 روز پي درپي
شاخص بورس ترمز بريد 

ش�اخص بورس براي شش�مين روز پي درپ�ي  ديروز ه�م منفي 
ب�ود و با اف�ت 6۳2 واحدي به كان�ال 65 هزار واحد س�قوط كرد. 
به گزارش تس��نيم، در جريان معاملات ديروز بازار س��رمايه شاخص 
بورس براي شش��مين روز پي درپي منفي بود و با افت ۶32 واحدي تا 
ارتفاع ۶5هزار و 57۶ واحدي پاپس گذاش��ت. روز دوشنبه همچنين 
تعداد 55۶ميليون س��هم و حق تقدم به ارزش 101 ميليارد تومان در 
47 هزار نوبت دادوس��تد ش��د و نمادهاي معاملاتي حكشتي، وپاسار، 
تاپيكو و وبملت بيشترين اثر منفي را بر روند حركتي نماگر بازار سهام از 
خود به جاي گذاشتند. بر اساس اين گزارش، شاخص بورس در حالي در 
شش روز معاملاتي پي در پي 1800 واحد ريزش داشته است كه رئيس 
كميسيون اصل 90 مجلس درباره نوسانات شديد در بازار بورس گفته 
در خصوص نوسانات و وضعيت كنوني بازار بورس و پرونده اي كه در اين 
رابطه در كميسيون اصل 90 مجلس وجود دارد، قرار شده فطانت رئيس 

سازمان بورس براي ارائه توضيحات به مجلس برود.

وزير كار با تأكيد بر نياز كشور به يك ميليون شغل 
در سال با طعنه به سياس�ت هاي سرمايه گذاري 
تامين اجتماعي و س�رمايه گذاري هاي سنگين 
در پتروش�يمي گفت: هزينه ايجاد يك شغل در 
پتروشيمي 2/6 ميليارد تومان و در شركت هاي 
تأمي�ن اجتماع�ي ۸50 ميلي�ون تومان اس�ت. 
به گزارش »ج��وان«، از اين جهت س��خنان ربيعي 
را مي توان اينگونه تلقي كرد كه طي دو س��ال اخير 
سرمايه گذاري هاي زيادي در بخش پتروشيمي انجام 
شده و بارها وزير صنعت و معدن متهم به عضويت در 
هيات مديره چندين شركت پتروشيمي شده و ردپاي 
ايش��ان در بزرگ ترين س��رمايه گذاري پتروشيمي 
نيز ديده ش��ده، هرچند كه اين اخبار از سوي وزير 
صنعت تكذيب شده است. بنا بر اين گزارش هر ساله 
درآس��تانه روز كارگر، برگزاري همايش هاي متعدد 
به همين مناسبت آغاز مي شود و دولتي ها از ميزان 
اشتغال ايجاد ش��ده و اقدامات مثبت خود گزارش 
مي دهند، اين در حالي اس��ت كه قدرت خريد قشر 
كارگر جامعه، همواره رو به كاهش است و بهبودي در 

اوضاع معيشتي كارگران به وجود نمي آيد. 
علي ربيعي روز گذش��ته در ششمين همايش ملي 
كار، از تصميمات دولت درايجاد ش��غل خبر داد و 
گفت: يكي از اصلي  ترين سياست  هاي سال 1394 را 
اشتغال قرار داديم و مطالعات كشور هاي توسعه يافته 
نشان مي دهد منابع انس��اني موتور توسعه اشتغال 
اس��ت و ما نياز داريم براي ايجاد اشتغال گسترده 
متوجه نوعي از مشاغل در بنگاه هاي خُرد و كوچك 
شويم. وزير كار اظهارداش��ت: توانمند كردن افراد 
مهم ترين سياست رفاهي يك كشور بوده و تلاش ما 

اين است كه در وزارت كار با برنامه  ريزي  هاي خود 
زندگي مردم را بهبود ببخش��يم و افرادي كه بر اثر 
معلوليت و نارسايي و بي سوادي و نبود فرصت  هاي 
برابر اجتماعي قادر به رقابت در اجتماع نيستند را از 

طريق توانمند سازي حمايت كنيم. 
ربيعي ادام��ه داد: امروز براي ايجاد يك ش��غل در 
پتروشيمي و نفت به 2 ميليارد و ۶00 ميليون تومان 
نياز داريم و در سازمان شركت  هاي سرمايه  گذاري 
تأمين اجتماعي اگر به قيمت روز محاسبه كنيم، 
هر ش��غل 850 ميليون تومان تمام مي ش��ود، لذا 
ناچاريم شعار »اش��تغال بزرگ، بنگاه كوچك« را 
دنبال كنيم و به منابع انس��اني و آموزش نيروهاي 

انساني اهميت بدهيم. 
وي با اش��اره به اختصاص بن  كارت آموزش مهارتي 
رايگان به كارگران گفت: كار بع��دي ما ايجاد نظام 
تش��ويقي براي كارگران و خانواده  هايش��ان است 
ك��ه در اين زمينه ب��ن  كارت  هاي آم��وزش مهارت 
به  طور راي��گان را پيش  بيني كرده اي��م. وي با بيان 
اينكه در سال 94 با وجود انتظار تورم 12 درصدي، 
افزاي��ش 21 درصدي دس��تمزد را تجرب��ه كرديم، 
گفت: وزير تعاون، كار و رفاه اجتماعي با بيان اينكه 
در سياست هاي اش��تغالزايي با كسري 5۶ درصدي 
مواجه هستيم، گفت: با وجود منابعي كه در سال هاي 
گذشته مصرف ش��د، اشتغالي ايجاد نش��د و منابع 
بيشتر به سمت بنگاه هاي بزرگ كه توجيه اقتصادي 

نداشت هدايت شد. 
وي مجدداً شعار اشتغال بزرگ با بنگاه هاي كوچك 
را مطرح كرد و گفت: آموزش ه��اي فني و حرفه اي 
يكي از سياست هاي دولت است كه به منظور تقويت 

مهارت با استفاده از درآمد ناشي از هدفمندي يارانه ها 
به كار گرفته مي شود. وي با بيان اينكه بنگاه هاي خرد 
مورد توجه و در اولويت خواهند بود، گفت: س��امانه 
ملي مشاغل به منظور معرفي شغل و تدوين مشاوره 
شغلي راه اندازي شده است كه از اواسط سال 94 به 
صورت رس��مي فعاليت خود را آغاز مي كند كه اين 
موضوع اقدام مهمي براي ساماندهي مشاغل است.  

وزير تعاون، كار و رف��اه اجتماعي با ارائ��ه آماري از 
جمعيت ش��اغل در كش��ور گفت: در ح��ال حاضر 
22ميليون شاغل داريم كه حدود 15 ميليون بيمه 
و 7 ميليون در مشاغل غير رس��مي فعاليت دارند و 
س��ال 93 با صدور ۶00 هزار دفترچ��ه بيمه به غير 
از 200هزار ريزش، شغل رس��مي ايجاد شده است. 
ربيعي با بيان اينكه تا س��ال 1400 بايد 35 ميليون 
شاغل در كشور داشته  باشيم، گفت: سالانه نيازمند 
800 هزار شغل هستيم و در صورت عقب ماندگي با 

مشكلات متعددي در جامعه مواجه خواهيم شد. 
وي ب��ا تأكيد بر اينك��ه اقتصاد ايران براي رش��د 
نيازمند 7 درصد رشد اقتصادي است، گفت: توجه 
به تكنولوژي  نوين با داده هاي بين المللي مي تواند 
گامي مهم در راستاي حل مشكل بيكاري باشد. 
ربيعي همچنين درباره س��ند ملي كار شايس��ته 
گفت: يكي از محورهاي اصلي در وزارت كار، تحقق 
برنامه ملي كار شايسته است كه هدف اصلي آن 

ايجاد نشاط اجتماعي است.
   بودجه هدفمندي يارانه ها ۱۷هزار ميليارد 

تومان كسري دارد
مع��اون اول رئيس جمهور با اع��لام اينكه بودجه 
هدفمندي يارانه ها 17هزار ميليارد تومان كسري 

دارد، گف��ت: گفت وگوهاي دوجانب��ه را با عراق، 
روسيه و افغانستان آغاز كرده ايم و شوراي صادرات 
غيرنفتي فعال شده اس��ت تا موانع برسر افزايش 

صادرات را بردارد. 
اس��حاق جهانگيري ك��ه در اين همايش س��خن 
مي گفت، در پاسخ به اينكه چه ميزان از تسهيلات 
درس��ال 94 به بنگاه هاي كوچك تخصيص داده 
مي ش��ود، افزود: سيس��تم بانكي س��ال گذشته 
340 هزار ميليارد تومان تسهيلات پرداخت كرد 
كه اكنون علاقه مند است بخشي از اين تسيهلات 

را به سمت بنگاه هاي كوچك هدايت كند. 
معاون اول رئيس جمهوربا بيان اينكه در سال 93 در 
منابع هدفمندي يارانه ها دچار مشكل بوديم و امسال 
نيز اين مشكل ادامه دارد، تصريح كرد: ميزان هزينه 
مش��خص ش��ده در رديف هاي هدفمندي با ميزان 
درآمد ما تعادل ندارد، اگر بخواهيم تمام رديف هاي 
هزينه اي را ك��ه براي هدفمندي پيش بيني ش��ده 
پرداخت كنيم با كس��ري 17 هزار ميلياردي مواجه 
مي ش��ويم. جهانگيري بي��ان كرد: غي��ر از 39هزار 
ميليارد تومان پرداخت نقدي، 4هزار و 800 ميليارد 
تومان هزينه درماني، 5ه��زار و 200 ميليارد تومان 
توليد و 1300 ميليارد تومان براي مس��كن و 4هزار 
ميليارد اشتغال جوانان است و حدود 17هزار ميليارد 
تومان درآمدمان كمتر از اين ميزان است كه بايد در 
سال 94 فكري اساسي براي حل اين مشكل كنيم. 

   كسري منابع براي پرداخت نقدي يارانه
معاون اول رئيس جمهور در جمع خبرنگاران يارانه 
توليد را 5 ه��زار و 200 ميليارد توم��ان اعلام كرد و 
گفت: اين رقم پرداخت مي شود ولي براي پرداخت 

نقدي يارانه ها با كسري بودجه مواجه هستيم. 
وي در مورد اين س��ؤال كه چه ميزان از تسهيلات 
در س��ال 94 به بنگاه هاي كوچك تخصيص داده 
مي شود، افزود: شبكه بانكي، سال گذشته 340 هزار 
ميليارد تومان تس��هيلات پرداخت كرد كه اكنون 
علاقه مند است، بخشي از اين تسهيلات را به سمت 

بنگاه هاي كوچك هدايت كند. 
جهانگيري با تأكيد بر اينكه در س��ال 93 در منابع 
هدفمندي يارانه ها دچار مش��كل بوديم و امسال 
نيز اين مش��كل ادام��ه دارد، گفت: مي��زان هزينه 
مشخص ش��ده در رديف هاي هدفمندي با ميزان 
درآمد ما تعادل ن��دارد، اگر بخواهيم در رديف هاي 
هزينه ب��راي هدفمندي پرداخت كنيم، كس��ري 
17ه��زار ميلياردي خواهيم داش��ت. وي گفت: به 
غي��ر از 39 هزار ميلي��ارد توم��ان پرداخت نقدي، 
4هزار و 800 ميليارد تومان ب��راي درمان، 5 هزار 
و 200ميليارد تومان ب��راي توليد و 1300 ميليارد 
تومان براي مس��كن و 4 هزار ميليارد تومان بابت 
اشتغال جوانان پرداخت شده كه 17 هزار ميليارد 

تومان بيش از مقدار منابع هدفمندي است. 
معاون اول رئيس جمهور با تأكيد بر اينكه نرخ سود 
س��پرده  بانكي بايد در اولين فرصت نسبت به تورم 
كاهش يابد، گف��ت: كار گروه��ي در وزارت اقتصاد 
به منظور بررسي ش��اخص هاي بهبود كسب و كار 

تشكيل شده است.

   گزارش  يك

درحالي بيش از 20ماه 

هادي  غلامحسيني
از آغ�از ب�ه كار دولت    گزارش  2

يازدهم مي گذرد كه به 
گفته قائم مق�ام وزير راه و شهرس�ازي در امور 
مس�كن مهراين پروژه در دول�ت يازدهم تنها 
۱4درصد پيشرفت داشته، اين در حالي است كه 
به اعتقاد اين مقام پيش�رفت پروژه در مراحل 
پاياني دش�وار تر از مراحل ابتدايي خواهد بود. 
ب��ه گ��زارش »ج��وان«،  روز گذش��ته احم��د 
اصغري مهرآبادي در جمع خبرن��گاران اعلام كرد: تا 
پايان سال جاري بالغ بر 2 ميليون و 100 هزار واحد 
مسكن مهر به شكل كامل در ليست پروژه هاي افتتاح 
شده قرار مي گيرند و تنها قريب به 10 درصد از پروژه ها 
به سال 1395 موكول مي ش��ود. اصغري مهرآبادي 
درباره  عملكرد دولت يازدهم در حوزه مسكن مهر نيز 
اظهار كرد: در طول حدود يك سال و نيم گذشته از آغاز 
به كار دولت يازدهم حدود 480هزار واحد مسكن مهر 
با تمامي خدمات زيربنايي به افتتاح رسيده است كه 
اين مسئله با توجه به تورم بالا و رشد قابل توجه قيمت 
مصالح عملكردي مثبت به حساب مي آيد. قائم مقام 

وزير راه و شهرسازي در امور مسكن مهر در پاسخ به 
اين پرسش خبرنگار »جوان« كه طرح مسكن مهر در 
دولت يازدهم چه ميزان پيشرفت فيزيكي داشته است، 
اظهار داشت: اگر پيشرفت پروژه مسكن مهر در پايان 
دولت دهم را 70درصد در نظر بگيريم هم اكنون پروژه 
13تا 14درصد پيشرفت داشته و به محدوده 84 درصد 

پيشرفت فيزيكي رسيده است. 
وي در واكنش به س��ؤال ديگر »جوان« در ارتباط با 
انتقاد برخي از اعضاي كميس��يون عمران از كندي 
پيشرفت پروژه مسكن مهر درشهرهاي جديد گفت: در 
اينكه بخشي از پروژه مسكن مهر با كندي روبه رو شده 
بحثي نيس��ت اما در عين حال فعاليت هم در جريان 
است، به طوري كه طي بازديدي كه هفته گذشته از 
پرديس داشتم، روند پيش��رفت پروژه  ها را از نزديك 
مشاهده كردم و پيش بيني ما اين است كه به زودي 
پروسه اجرايي بخش هايي كه با كندي همراه بوده اند، 
تسريع شود.  در اين بين درحالي قائم مقام آخوندي 
در امور مسكن مهر شرايط اجرايي پروژه مسكن مهر 
را مثبت ارزيابي مي كند كه عليرضا خس��روي عضو 
كميس��يون عمران كه به طور مس��تمر از پروژه هاي 

مس��كن مهر بازديد به عمل م��ي آورد، چندي پيش 
طي گفت وگويي با اين رسانه با انتقاد از بي انگيزگي 
برخي از مديران مسئول در تكميل پروژه مسكن مهر، 
از روند تكميل مسكن مهر در ش��هرهاي جديد ابراز 
نارضايتي كرد. اين نماينده مجلس در ادامه مدعي شد 
طي بازديدي كه از پروژه مسكن مهر پرديس داشته 
است متوجه شده حتي 100نفر كارگر و چهار جرثقيل 
هم در پروژه مسكن اين شهر جديد فعاليت ندارند و 
اين امر درش��رايطي اتفاق افتاده است كه متقاضيان 
مسكن مهر برحسب دس��تور العمل شماره 3وجهي 
مازاد بر قرارداد رابراي اتمام پروژه مسكن مهر پرداخت 
كرده اند اما با اين وجود كار جدي براي اتمام پروژه ها 
انجام نمي گيرد. عليرضا خسروي در عين حال فاز 5، 
8 و 11 پروژه مس��كن مهر پردي��س را با چالش هاي 
قابل ملاحظه اي روبه رو دانست ومدعي شد از 90هزار 
واحد مسكن مهري كه قرار بوده در شهرجديد پرديس 
تحويل داده شود تا كنون تنها 8 هزار واحد تحويل شده 
است. حال در اين بين بايد ديد چگونه است كه يك 
نماينده مجلس وقتي براي بازديد از پروژه مسكن مهر 
به شهرجديد پرديس مي رود، شرايط اجرايي پروژه را 

منفي و وقتي قائم مقام وزير راه در همين مدت زمان 
به اين پروژه سر مي زند شرايط اجراي پروژه مسكن 
مهرپرديس را مثبت ارزيابي مي كند. به جد جاي تأمل 
دارد كه در پروژه مسكن مهر شهرهاي جديد و به ويژه 

شهر جديد پرديس چه مي گذرد؟
در نهايت برخي ش��نيده ها حاكي از آن اس��ت كه 
مس��كن مهر در دولت يازدهم ب��ه موضوعي جهت 
مناقشه هاي سياسي بدل شده است و از بس مقامات 
بلند مرتبه دولتي به اين طرح نقد داشته اند، برخي 
از مديران مس��ئول در اتمام پروژه هاي مسكن مهر 
براي اتمام طرح ها انگيزه خود را از دس��ت داده اند و 
در اين بين پيمانكاران مس��كن مهر نيز با استقبال 
از تأخير در تكميل پروژه ها در انتظار دستور العمل 
جهت افزايش قيمت ساخت مسكن مهر نشسته اند. 
در نهايت يك سؤال باقي مي ماند و آن اين است كه 
بهتر نيست درسالي كه از سوي مقام معظم رهبري 
به سال »دولت و ملت، همدلي و هم زباني« نامگذاري 
شده است، مسئولان به فكر اين باشند كه بايد مسكن 
مهر را كه سرپناه مردم كم درآمد جامعه است، هر چه 

زودتر تحويل دهند.

اصغري مهرآبادي: مسكن مهر در دولت يازدهم 15درصد پيشرفت كرد

مدير عامل ش�ركت خدمات حمايتي كش�اورزي با بيان اينكه 
امس�ال ح�دود 4 ميلي�ون و ۸00 هزار ت�ن انواع ك�ود توزيع 
خواهد ش�د، گفت: در حالي كه پتروش�يمي ها تلاش مي كنند 
قيمت ك�ود را گ�ران كنند، دول�ت با اي�ن امر مخالف اس�ت. 
عليرضا ولي در گفت وگو با مهر درباره قيمت كودهاي كش��اورزي در 
س��ال جاري اظهارداش��ت: در حال حاضر دولت هيچ برنامه اي براي 
افزايش قيمت كود ندارد، اگرچه پتروشيمي ها تلاش مي كنند قيمت 
آن را گران كنند. وي اضافه كرد: س��تاد تنظيم بازار اعلام كرده فعلًا 
برنامه اي براي افزايش قيمت كود ندارد و اين محصول نبايد امس��ال 
گران ش��ود، ضمن اينكه ما معتقديم يكي از دلاي��ل مصرف كم كود 
در سال قبل گراني آن بود و اگر امسال هم قيمت افزايش يابد، لطمه 
زيادي به كشاورزي كش��ور وارد مي شود. مدير عامل شركت خدمات 
حمايتي كشاورزي همچنين با بيان اينكه تأمين و توزيع كود در سال 
93 براساس برنامه انجام شد و مش��كلي در اين زمينه وجود نداشت، 
گفت: در برنامه تأمين و تدارك سال 94 نكات مثبت بارزي وجود دارد 

كه از جمله اين نكات مي توان به متنوع بودن كودها اشاره كرد. 
ولي افزود: در برنامه سال 93 تعداد گروه هاي كودي سه گروه مشتمل بر 

پنج نوع كود بود، اين در حالي است كه امسال هفت گروه كودي مشتمل 
بر 2۶ نوع كود كشاورزي در برنامه قرار دارد. وي ادامه داد: در برنامه امسال 
تكيه بر توليدات داخلي است و كاهش معنادار كودهاي وارداتي از ديگر 
نكات مهم برنامه مذكور است، ضمن اينكه از 2۶ نوع كود كشاورزي كه 
ابلاغ شده، تنها دو نوع وارد مي شود و 24 نوع آن از توليدات داخلي تأمين 
خواهد شد. ولي با بيان اينكه نكته حائز اهميت ديگر در تأمين و تدارك 
كود، توجه به كودهاي غيرشيميايي اس��ت، افزود: در ساليان قبل تكيه 

ما فقط روي كودهاي شيميايي بود اما امس��ال به عرصه تأمين، تدارك 
و توزيع كودهاي غيرشيميايي)كودهاي آلي، زيستي، زيرمغذي و غيره( 
در كنار كودهاي شيميايي ورود پيدا كرديم. مدير عامل شركت خدمات 
حمايتي كشاورزي در مورد كيفيت كودهاي توزيعي اظهارداشت: بخشي 
از كودهاي مورد استفاده در كش��ور وارداتي است كه بيش از 95 درصد 
از اين واردات توسط شركت خدمات حمايتي كشاورزي انجام مي شود. 
كودهاي وارداتي تحت نظر بازرسان بين المللي و براساس استانداردهاي 

بين المللي و استانداردهاي مؤسسه آب و خاك وارد مي شوند. 
ول��ي اضافه كرد: بخ��ش ديگري از كوده��ا هم توليد داخل هس��تند و 
در صورتي خريداري مي ش��وند ك��ه تأييديه لازم را از مؤسس��ات فني 
و تحقيقاتي اخذ كرده باش��ند بنابراين هر كودي كه ش��ركت خدمات 
حمايتي كشاورزي دارد و توزيع مي كند مطابق با استانداردهاي داخلي 
و بين المللي است و مشكلي از لحاظ كيفيت آنها وجود ندارد. مديرعامل 
شركت خدمات حمايتي كشاورزي با بيان اينكه سال 93 حدود 2 ميليون 
تن كود بين كشاورزان توزيع شد، افزود: در صورت تأمين اعتبار مورد نياز 
طي سال جاري حدود 4 ميليون و 800 هزار تن انواع كودهاي شيميايي، 

آلي، زيستي و غيره تا پايان سال توزيع خواهد شد.

دوئل دولت و پتروشيمي ها بر سر قيمت كودهاي كشاورزي
   خبر


